
PROTOKÓŁ  NR LVII/10
Z LVII SESJI

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,
która odbyła się 4 maja 2010 roku

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Kowarach 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Tadeusz Cwynar o godzinie 17.05 przywitał przybyłych 
oraz  otworzył  LVII  Sesję.  W posiedzeniu  uczestniczyło  12  Radnych  (nieobecni:  p.  Kołodziej, 
p. Machnica, p. Pędziwiatr-załącznik nr 1), co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 15 
osób, stanowi quorum. P. Bierowski nie podpisał listy obecności, nie brał udziału w głosowaniu.
Następnie Przewodniczący odczytał  wniosek Burmistrza o zwołanie Sesji  (załącznik nr 2) oraz 
porządek obrad (załącznik nr 3), który przedstawiał się, jak poniżej.

1. Otwarcie Sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a) dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 
terenie Miasta Kowary;
b) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na rok 2010.

4. Zamknięcie Sesji.

P.  Mazurak zauważył,  że  porządek obrad nie  przewiduje spraw różnych i  zapytał  Burmistrza z 
czego to wynika.
Burmistrz wyjaśnił, iż Sesja zwołana została w związku ze stwierdzeniem nieważności uchwały nr 
LIV/280/20 podjętej przez Radę Miejską w dniu 30 marca 2010 r.  - i to jest przedmiotem obrad. W 
związku z czym Burmistrz nie widział potrzeby umieszczania spraw różnych w porządku obrad. 
Sesja ta została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym  ponieważ w związku z rozstrzygnięciem wojewody dotyczącym uchwały nr LIV/280/10 
pozostało mało czasu na przyjęcie uchwały o dopłatach do taryf. Niemniej jednak jeśli są jakieś 
pytania to Burmistrz zaprasza po Sesji do siebie.
Zdaniem Pana Nowosielskiego to  Przewodniczący zwołuje Sesję  i  ustala  porządek obrad  a  nie 
Burmistrz i on również uważa, że porządek obrad powinien zawierać sprawy różne.
Przewodniczący poprosił  Panią  mecenas  Annę Król  o  zabranie  głosu w tej  sprawie.  Pani  Król 
wyjaśniła zasady zwoływania Sesji na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o  
samorządzie  gminnym,  zgodnie  z  którym  Przewodniczący  jest  zobligowany do  zwołania  Sesji 
zgodnie z wnioskiem Burmistrza.
Pan Mazurak zauważył, że pierwszy raz spotyka się z tak dużą ilością Sesji zwoływanych w tym 
trybie, na co Przewodniczący odparł, iż wynika to z intensywnej pracy Rady.

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad. W głosowaniu wzięło udział 11 
Radnych  (nieobecni:  p.  Kołodziej,  p.  Machnica,  p.  Pędziwiatr)  –  „za”  głosowało  10  osób,  1 
wstrzymała się od głosu.

Ad. 3 a)  dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 
terenie Miasta Kowary.
P. Mazurak oznajmił, że jego zdaniem uchwała w uzasadnieniu zwiera błędne informacje. Uważa, 
że dane zawarte w tabeli nr 2 zostały wykonane niezgodnie z przepisami. Następnie przedstawił 



swoje wyliczenia różniące się od tych, które zawiera uchwała.
Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienia w powyższej sprawie.
Pani Skarbnik poinformowała, iż dane zawarte w tabeli pochodzą z dokumentów dostarczonych 
przez Zarząd Eksploatacji Zasobów Komunalnych w Kowarach. Następnie szczegółowo wyjaśniła 
na jakich zasadach wyliczono dane zawarte w tabeli. 
P. Mazurak podtrzymał swoje wątpliwości dot. sposobu wyliczania wskaźników ujętych w tabeli 
znajdującej się w uzasadnieniu do uchwały. 
Burmistrz  stwierdził,  iż  tabela  nr  2  nie  jest  koniecznym elementem uzasadnienia  i  skoro  jest 
niezrozumiała dla P. Mazuraka może też być niezrozumiała dla mieszkańców, w związku z czym 
zgłasza autopoprawkę i proponuje ją usunąć. Należy też dokonać zmiany w paragrafie 1 pkt 3 i 
zapis  „obowiązywać  będą  od  14  maja  2010  roku  do  15  maja  2011  roku”  zamienić  na 
„ obowiązywać będą od 14 maja 2010 roku do 14 maja 2011 roku”.
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  autopoprawkę  dotyczącą  usunięcia  tabeli  nr  2 
z uzasadnienia - „za” głosowało 10 osób, 1 wstrzymała się od głosu.
Za autopoprawką dotyczącą zmiany daty głosowało 10 osób, 1 wstrzymała się od głosu.
Burmistrz wyjaśnił, iż dyskusja nie dotyczy wysokości taryf. Sesja dotycząca taryf już się odbyła 
i wtedy miała miejsce dyskusja na ten temat
P.  Tyrawa  poprosił  P.  Skarbnik  o  informacje  dot.  wysokości  środków  zagwarantowanych  w 
budżecie, przeznaczonych na dopłaty do taryf.
P. Skarbnik poinformowała, że Rada podjęła już  uchwałę dotyczącą zmian w budżecie . Zmiany te 
zagwarantowały środki potrzebne na dopłaty do taryf.
Po zakończeniu dyskusji  Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie.

Ad 3 b) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na rok 2010.
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  była  omawiana  na  komisji  budżetowej,  po  czym 
poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uchwały. 
Pani Skarbnik wyczerpująco omówiła założenia uchwały.
Pan Mazurak poruszył temat środków przeznaczanych na program romski w związku z czym Pan 
Burmistrz zapoznał zgromadzonych ze szczegółami tego programu.
Pani Pohoska poinformowała, że komisja budżetu pozytywnie zaopiniowała uchwałę.
Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. 
„Za” głosowało 10 osób, 1 wstrzymała się od głosu. 
O godzinie 18.00 Przewodniczący zamknął LVII Sesję Rady Miejskiej.

Protokół sporządziła: Przewodniczący 
 Aniela Figlewska Rady Miejskiej w Kowarach


